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Protokół Nr L/2023 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 23 lutego 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 23 lutego 2023 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:37 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 
1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Piotr Kuczera 
7. Marek Liśnikowski 
8. Celina Mizia 
9. Tomasz Mrowiec 
10.  Ilona Mura 
11.  Krzysztof Rduch 
12.  Elżbieta Skorupa 
13.  Ewa Wawrzyczny 
14.  Beata Wieszołek 

Nieobecna była Radna: Wioleta Szotek. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. Następnie powitał Radnych,  Z-
cę Wójta Błażeja Tatarczyka, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz oraz kierowników i 
pracowników Urzędu Gminy. W dalszej części w sesji uczestniczył także Wójt Mirosław 
Szymanek. 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: https://www.youtube.com/watch?v=CDXB8QHsfXI 

Pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że do zaproponowanego porządku obrad wpłynął dodatkowy 
projekt uchwały - w sprawie wyrażenia stanowczego sprzeciwu wobec koncepcji 
poprowadzenia przez Gminę Mszana linii elektroenergetycznej 2x400 kV – projekt stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
Projekt został omówiony i zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i 
Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych 21 lutego br. Obie Komisje uznały zasadność 
podjęcia tej uchwały. 
Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie rozszerzenia porządku obrad o ten projekt 
uchwał. 
Głosowano w sprawie: rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały.  
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
 
Nie było innych wniosków o zmianę porządku obrad. Przewodniczący odczytał porządek 
obrad sesji: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XLIX/2023 Rady Gminy Mszana z dnia 16 stycznia 2023 r.  
5. Sprawozdania z prac komisji. 
6. Plany inwestycyjne na bieżący rok, źródła finansowania, harmonogram realizacji. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mszana na lata 2023 – 2029, 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 
 c/ zwołania zebrań wiejskich w sołectwach Mszana, Połomia i Gogołowa, 

których przedmiotem będzie wybór sołtysów i rad sołeckich, 
 d/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2023, 
 e/ przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Mszana, 
 f/ przyjęcia apelu o zniesienie kryterium dochodowego przy przyznawaniu 

dodatku gazowego na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022 
r. o szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w 
związku z sytuacją na rynku gazu (Dz. U. z 2022 r. poz. 2687), 

 g/ wyrażenia stanowczego sprzeciwu wobec koncepcji poprowadzenia przez 
Gminę Mszana linii elektroenergetycznej 2x400 kV h. 

8. Rozpatrzenie petycji. 
9. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11.   Zakończenie obrad. 

Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z sesji 

Do protokołu z sesji nr XLIX/2023 Rady Gminy Mszana z dnia 16 stycznia 2023 r. nie było 
uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: przyjęcie protokołu z sesji nr XLIX/2023 Rady Gminy Mszana z dnia 
16 stycznia 2023 r. 
Wyniki głosowania: Tak: 12, Nie: 0, Wstrzymał się: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (12): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, 
Ewa Wawrzyczny 
Wstrzymał się (2): Piotr Kuczera, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek  
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Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Roman Bura z kontroli Komisji w dniu 9 
lutego 2023 r. 

Tematem posiedzenia była kontrola dotacji do wymiany źródeł ciepła w 2021 i 2022 roku w 
ramach Programu Ograniczania Niskiej Emisji. W kontrolowanym okresie Gmina udzieliła 
dotacji do realizacji ponad 340 inwestycji, w tym w rekordowym roku 2021 - do 271 
inwestycji. Dotacje były udzielane przy wsparciu finansowym Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach w formie pożyczki.  Mieszkańcy 
mogli otrzymać dofinansowanie w wysokości: 
- 40% - nie więcej niż 5.000 zł na zakup i montaż kotła węglowego 5 klasy lub kotła na pellet 
oraz 50% - nie więcej niż 5.000 zł na zakup i montaż kotła gazowego.  
Komisja Rewizyjna uznaje za prawidłowe wydatkowanie środków w ramach dotacji dla 
mieszkańców na wymianę źródeł ciepła. Dzięki szerokiemu zakresowi udzielonych 
dofinansowań, zwłaszcza w 2021 roku, bardzo wielu mieszkańców zdecydowało się na 
wymianę nieekologicznego źródła ciepła, co jest z pewnością korzystne dla środowiska. 
Dotacje pomogły też mieszkańcom stojącym w obliczu konieczności wymiany źródła ciepła w 
związku z tzw. uchwałą antysmogową Województwa Śląskiego. 
Zwrócono uwagę, że należy działać w kierunku rozpoznania, jakim rodzajem ogrzewania są w 
przyszłości zainteresowani mieszkańcy. 

 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał Bura z łączonego 
posiedzenia KSS oraz Komisji Budżetu i Infrastruktury z  21 lutego 2023 r. 

Komisje zapoznały się z kosztami funkcjonowania i utrzymania jednostek oświatowych za 
2022 rok, informacją o subwencji oświatowej, sprawozdaniem z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego za 2022 rok 
oraz kosztami funkcjonowania i utrzymania instytucji kultury i sportu za 2022 r., a także 
wykazem inwestycji przyjętych do realizacji w roku bieżącym i planami remontów na drogach. 
Następnie Komisje analizowały wniosek mieszkanki Mszany o podjęcie uchwały w sprawie 
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami. Po dyskusji obie Komisje 
negatywnie zaopiniowały wniosek.  
Dalej Komisje omawiały i opiniowały projekty uchwał wniesione na dzisiejszą sesję Rady. 
Obie Komisje uznały też zasadność przyjęcia w formie uchwały stanowiska w sprawie 
wyrażenia stanowczego sprzeciwu wobec koncepcji poprowadzenia przez Gminę Mszana linii 
elektroenergetycznej 2x400 kV. Projekt tej uchwały został dołączony do porządku obrad 
dzisiejszej sesji.  
Komisje zapoznały się również z pismem Starosty Wodzisławskiego Pana Leszka Bizonia w 
sprawie sytuacji Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i 
Wodzisławiu Śląskim. Starosta zwraca się w nim z prośbą o udzielenie pomocy finansowej 
zakładowi w bieżącym roku na inwestycje, które są niezbędne, aby spełnić wymogi prawne 
dotyczące pomieszczeń i urządzeń zakładu tak, aby mógł nadal funkcjonować. 
Wójt i radni widzą zasadność wsparcia finansowego dla szpitala, natomiast patrząc na budżet 
gminy, trudno będzie znaleźć dodatkowe środki na ten cel, zwłaszcza, że pilne potrzeby, o 
których pisze zarząd powiatu, wyliczono na 11 milionów złotych. Uznano, że obecnie nie ma 
możliwości wsparcia finansowego szpitala z budżetu gminy.  

Prowadzący obrady poinformował, że również 21 lutego obradowała Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji w sprawie petycji, która wpłynęła w dniu 19 stycznia. Sprawozdanie z 
posiedzenia i wniosek Komisji został odczytany w punkcie 8 porządku obrad sesji. 
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Do sprawozdań z prac komisji nie było pytań. 

Pkt. 6. Plany inwestycyjne na bieżący rok 

Szczegółowy wykaz inwestycji do realizacji w bieżącym roku, źródła ich finansowania oraz 
harmonogram realizacji Radni otrzymali w materiałach. Przewodniczący poinformował, że 
temat był omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji dwa dni przed sesją. Wykaz 
inwestycji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Głos zabrał Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk podkreślając, że tegoroczny budżet gminy jest 
rekordowy pod względem inwestycji. Na wydatki majątkowe zaplanowano ponad 20 mln zł. 
Na większość zadań gmina pozyskała dofinansowanie, głównie z rządowego funduszu Polski 
Ład, a także z funduszy unijnych. Wysokość wsparcia wyniesie od 85% do nawet 95%. Wiele z 
tych zadań jest jednorocznych, kilka rozłożonych na dwa lata. Z-ca Wójta odziękował radnym 
za wsparcie oraz pracownikom urzędu gminy  za włożony wkład pracy w przygotowanie 
projektów. Wyraził nadzieję, że realizacja inwestycji pójdzie sprawnie, a sytuacja na rynkach 
się ustabilizuje. Do największych zadań, które będą realizowane należą: termomodernizacja 
wraz z remontem szkoły w Połomi, wymiana kotła w szkole w Gogołowej, zagospodarowanie 
terenu i budowa boiska przy szkole w Gogołowej oraz zagospodarowanie terenu w centrum 
wokół UG, a także budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych.  
Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – kto będzie sprawował nadzór nad tymi inwestycjami? Czy 
wszystko będzie w gestii gminy, czy będą dodatkowe osoby powołane do nadzoru, 
gdyż prac jest bardzo dużo, dużo milionów do przerobienia. 

 Z-ca Wójta odpowiedział – nad wszystkimi inwestycjami nadzór w pierwszej 
kolejności sprawuje gmina jako inwestor. Pracownicy nie posiadają jednak wszystkich 
uprawnień branżowych, np. elektrycznych czy wodno-kanalizacyjnych. Będą więc 
zawierane umowy z osobami posiadającymi odpowiednie uprawnienia.  

Pkt. 7. Podjęcie uchwał 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 
 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na 

lata 2023 – 2029; 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Z 
autopoprawką Skarbnika został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 21 lutego br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji:  
 Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2023 - 
2029 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek  
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Uchwała Nr L/333/2023 została podjęta. 
 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok; 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 21 lutego br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji:  
 Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Do projektu nie było pytań i uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2023 rok, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr L/334/2023 została podjęta. 

 
 c/ zwołania zebrań wiejskich w sołectwach Mszana, Połomia i Gogołowa, których 

przedmiotem będzie wybór sołtysów i rad sołeckich; 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji 21 lutego br.  
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji:  
 Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zwołania zebrań wiejskich w sołectwach Mszana, Połomia i Gogołowa, których 
przedmiotem będzie wybór sołtysów i rad sołeckich, 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek  
Uchwała Nr L/335/2023 została podjęta. 
 

 d/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2023; 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 21 lutego br.   
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji:  
 Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała projekt. 
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Prowadzący obrady poinformował, że projekt, jako akt prawa miejscowego był poddany 
konsultacjom z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie. We wskazanym terminie nie wpłynęły żadne uwagi i 
opinie. 
Został również przekazany do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii, 
organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt oraz kołom 
łowieckim działającym na terenie Gminy Mszana. Do projektu nie wpłynęły uwagi. 
Nie było pytań i uwag do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem 
uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w roku 2023,  
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek  
Uchwała Nr L/336/2023 została podjęta. 
 

 e/ przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Mszana; 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 21 lutego br.   
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji:  
 Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt został uzgodniony ze związkami zawodowymi 
zrzeszającymi nauczycieli. Jako akt prawa miejscowego był również poddany konsultacjom z 
radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi. We wskazanym 
terminie nie wpłynęły żadne uwagi i opinie. 
Nie było pytań do projektu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem 
uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Mszana, 
Wyniki głosowania: Tak: 13, Nie: 0, Wstrzymał się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (13): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny 
Wstrzymał się (1): Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek  
Uchwała Nr L/337/2023 została podjęta. 
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 f/ przyjęcia apelu o zniesienie kryterium dochodowego przy przyznawaniu dodatku 
gazowego na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022 r. o szczególnej 
ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku z sytuacją na 
rynku gazu (Dz. U. z 2022 r. poz. 2687); 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach. Został 
on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
oraz Komisji Spraw Społecznych w dniu 21 lutego br. Wniesiono autopoprawkę  do § 2. - 
zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy do przekazania apelu Prezesowi Rady 
Ministrów, do Kancelarii Sejmu i Senatu oraz Parlamentarzystom z terenu Subregionu 
Zachodniego Województwa Śląskiego. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji:  
 Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Do projektu nie było pytań i uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia apelu o zniesienie kryterium dochodowego przy przyznawaniu dodatku 
gazowego na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022 r. o szczególnej 
ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w związku z sytuacją na rynku 
gazu (Dz. U. z 2022 r. poz. 2687), 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek  
Uchwała Nr L/338/2023 została podjęta. 
 

 g/ wyrażenia stanowczego sprzeciwu wobec koncepcji poprowadzenia przez Gminę 
Mszana linii elektroenergetycznej 2x400 kV; 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt został omówiony i był opiniowany na 
wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 lutego br. i został skierowany na dzisiejszą sesję. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji:  
 Pan Rafał Bura - Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt. 
 Pani Beata Wieszołek - Komisja Budżetu i Infrastruktury pozytywnie zaopiniowała projekt. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia stanowczego sprzeciwu wobec koncepcji poprowadzenia przez 
Gminę Mszana linii elektroenergetycznej 2x400 kV.  
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
Tak (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr 
Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, 
Elżbieta Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek  
Uchwała Nr L/339/2023 została podjęta. 
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Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad i 

przeszedł do kolejnego.  

Pkt. 8. Rozpatrzenie petycji 

Prowadzący obrady poinformował, że dnia 19 stycznia wpłynęła petycja do Rady Gminy 
Mszana w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród 
lokalnej społeczności Gminy. Petycję Radni otrzymali w materiałach. Została ona również 
opublikowana w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Urzędu Gminy. 
Podmiot wnoszący petycję nie wyraził zgody na ujawnienie swoich danych osobowych na 
stronie internetowej.  
Petycja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Petycję Przewodniczący skierował pod obrady Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która 
obradowała w dniu 21 lutego 2023 r.   
Przewodnicząca Komisji, Pani Elżbieta Skorupa przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia, 
informując, iż Komisja analizowała petycję na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. Petycja 
spełnia wymogi formalne określone w art. 4 ust. 2 Ustawy o petycjach z dnia 11 lipca 2014 r., 
tj. zawiera: 
- oznaczenie podmiotu wnoszącego petycję;  
- wskazanie miejsca zamieszkania albo siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu 
do korespondencji; 
- oznaczenie adresata petycji; 
- wskazanie przedmiotu petycji.  
Petycja tej samej treści trafiła do wielu gmin w regionie i w całej Polsce. Gminy zajmują 
wobec niej różne stanowiska. Niektóre nie uwzględniają petycji wskazując, że wnioskowane 
działanie nie mieści się w zakresie zadań i kompetencji organów gminy. Inne decydują o 
przekazaniu petycji zgodnie z właściwością do Wójta Gminy. Po analizie petycji Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Gminy Mszana uznała, że temat transplantacji jest społecznie ważny, 
natomiast Rada Gminy nie jest organem właściwym do rozpatrzenia przedmiotowej petycji, 
ponieważ Rada nie podejmuje czynności materialno-technicznych jak zamieszczanie 
informacji na stronie internetowej. Te czynności podejmuje Wójt.  

Przewodnicząca Komisji odczytała następnie Wniosek Komisji Skarg Wniosków i 
Petycji z dn. 21.02.2023 r. w sprawie przekazania petycji organowi właściwemu. Wniosek 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Prowadzący obrady poinformował, że na podstawie wniosku został przygotowany projekt 
uchwały w sprawie przekazania petycji organowi właściwemu. Projekt Radni otrzymali w 
materiałach.  
Projekt stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Do projektu nie było pytań i uwag. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie petycji - przekazania petycji organowi właściwemu 
Wyniki głosowania: Tak: 14, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tak (14) 
Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, 
Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta 
Skorupa, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
NIEOBECNI (1): Wioleta Szotek 
Uchwała Nr L/340/2023 została podjęta. 
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Pkt. 9. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

Wójt na wstępie przeprosił za spóźnienie – był na posiedzeniu Zarządu Stowarzyszenia Gmin 
Dorzecza Górnej Odry w Raciborzu. 
Następnie Wójt przedstawił sprawozdania. Informacja o zarządzeniach podjętych w okresie 
międzysesyjnym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Sprawozdanie Wójta Gminy z odbytych spotkań w okresie od 17.01.2023 r.  do 22.02.2023 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Do sprawozdań nie było pytań. 

Pkt. 10. Wolne wnioski i zapytania 

W tym punkcie Prowadzący obrady poinformował o korespondencji, która wpłynęła do Rady 
Gminy od ostatniej sesji: 

 Wpłynęło z Ośrodka Pomocy Społecznej opracowanie „Diagnoza problemów 
społecznych na terenie Gminy Mszana”. Do zapoznania w biurze Rady Gminy. 
Przewodniczący stwierdził, że temat strategii rozwiązywania problemów 
społecznych jest w planie pracy Komisji Spraw Społecznych, więc ten materiał na 
pewno będzie analizowany. 

 Wpłynęło również do Przewodniczącego Rady pismo Starosty Wodzisławskiego Pana 
Leszka Bizonia w sprawie sytuacji Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Rydułtowach i Wodzisławiu Śląskim. Przewodniczący Rady 
poinformował, że zostało ono skierowane pod obrady komisji Budżetu i 
Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych na ich łączonym posiedzeniu 21 
lutego. Tak jak przedstawił to w sprawozdaniu Pan Przewodniczący Rafał Bura 
uznano, że obecnie nie ma możliwości wsparcia finansowego szpitala z budżetu 
gminy.  

Dalej głos w tym punkcie zabierali: 
 Mieszkaniec Mszany Pan Jarosław Wala nawiązał do ostatniej wypowiedzi wójta na 

posiedzeniu komisji w sprawie rezygnacji ze zbiórki wielkogabarytów spod posesji – była 
to propozycja urzędu gminy, a nie moja czy Radnego Piotra Kuczery. Nie powinno się 
wprowadzać mieszkańców w błąd takimi stwierdzeniami , bo rezygnacja ze zbiórki 
wielkogabarytów spod posesji wyszła na komisjach ze strony urzędu, potwierdzając to 
zapisami w protokołach z komisji. 

 W odpowiedzi Wójt zwrócił uwagę, że to od zarzutów Radnego Kuczery oraz Pana Wali 
dotyczących złego funkcjonowania PSZOK rozpoczęła się cała dyskusja o wprowadzaniu 
ograniczeń do Regulaminu gospodarki odpadami. Wójt przypomniał, że na komisji 
przeprosił Pana Walę za to stwierdzenie o wielkogabarytach, zaznaczył, że nie pamiętał 
dobrze od kogo wyszła ta propozycja. Na temat działań mających na celu zatrzymanie 
rosnących cen za wywóz śmieci dyskutowano wspólnie na wielu posiedzeniach, jak 
również w indywidualnych rozmowach z radnymi i pracownikami. Wójt wielokrotnie 
podkreślał, że osobiście był zwolennikiem utrzymania dotychczasowych zasad odbioru 
odpadów, były one wygodne dla mieszkańców, choć system był dość drogi. Intencja 
wprowadzonych ograniczeń była taka, żeby zastopować wzrost kosztów i ilości odpadów. 
Udało się to po części poprzez wprowadzenie Kart PSZOK - mieszkańcy mają świadomość, 
że jest większa kontrola. Wójt przeprosił, jeśli brak akcji „wystawka” jest bardzo uciążliwy 
dla mieszkańców i zadeklarował, że jeżeli będą głosy, aby przywrócić akcję, zostanie to 
przeanalizowane – zastanowimy się nad zmianą regulaminu i przywróceniem wywozu 
wielkogabarytów spod posesji. 



 10

 Radny Roman Goik zgłosił uwagi mieszkańców w sprawie linii autobusowej do 
Wodzisławia przez Marklowice – kursują tam małe autobusy, a w godzinach porannych 
jest wielu pasażerów. Czy można tam wprowadzić większe? 

 Wójt odpowiedział, że niezbędne było wprowadzenie korekt kursów z powodu bardzo 
wysokich i wciąż rosnących kosztów komunikacji. Koszty te oscylowały na bieżący rok w 
granicach 1,8 mln zł. Po reorganizacji linii wyniosą ok. 1,3 mln zł. Wójt zapowiedział, że 
zwróci uwagę na zarządzie MZK na temat małych autobusów. Dodał również, że od 1 
marca pojawią się korekty w rozkładach i przejazdach, by spełnić część uwag 
mieszkańców, które wpłynęły po reorganizacji linii. Niestety, wszystkich nie uda się 
spełnić. 

 Pan Radny Goik zadał pytanie, czy nie można w przyszłości pomyśleć nad 
wprowadzeniem naklejek z kodem kreskowym na kubły do odbioru odpadów. Mogłyby 
one być skanowane przez pracowników firmy, co byłoby wygodniejsze i bardziej 
oszczędne. Taka jest sugestia mieszkańców, którzy nie zawsze wystawiają pojemniki, bo 
nie mają tyle śmieci.  

 Pan Wójt odpowiedział, że w drugiej połowie roku, w ramach podsumowań, można 
będzie się zastanawiać nad różnymi propozycjami, aby szukać korzystnych dla 
mieszkańców rozwiązań. 

 Radny Piotr Kuczera zadał pytanie o nową linię autobusową, która, jak usłyszał w radio, 
od 1 marca ma przejeżdżać częściowo przez sołectwo Gogołowa – czy to było związane z 
prośbą gminy Świerklany? 

 Wójt odpowiedział, że jest to linia, o którą zabiegały Świerklany, ale nie przebiega ona 
przez naszą gminę. Biegnie z Jastrzębia w kierunku Borynii, na Świerklany i do Rybnika. 
Wójt Mszany dawał na MZK propozycję, żeby może to  połączenie z Rybnikiem, o które 
zabiegały Świerklany, skierować z Jastrzębia przez Gogołowę, Połomię, ulicą Wolności do 
Świerklan i Rybnika. To skomunikowałoby bezpośrednio Połomię z Rybnikiem, bo teraz 
takiego połączenia nie ma. Ale gmina Świerklany optowała raczej w kierunku krótszego 
rozwiązania – a więc przez Borynię. Wójt podkreślił również, że gdyby ta linia została 
poprowadzona przez Gogołowę i Połomię, gmina musiałaby ponosić z tego tytułu koszty. 

 Wypowiedź uzupełniła Sekretarz Joanna Szymańska, po sprawdzeniu informacji na 
stronie MZK – wspomniana przez Radnego Kuczerę linia nie będzie przebiegała przez 
teren gminy. Biegnie z Jastrzębia Zdroju przez Zofiówkę, w kierunku Szerokie, Borynii, 
dalej Świerklany - Jankowice -Chwałowice - Rybnik. 

 Pan Radny Kuczera zadał pytanie w sprawie wymiany kotłów w bieżącym roku. Czy 
podchodzimy już do tematu? Będą jakieś ankiety? Czy będą dotacje dla mieszkańców? 

 Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk – w 2022 roku zakończył się gminny 
Program Ograniczania Niskiej Emisji, na podstawie którego były udzielane dotacje. W tym 
roku należy stworzyć nowy Program, który określa zakres wsparcia i potrzeby 
mieszkańców. Zostanie przeprowadzone badanie potrzeb w formie ankiet.  W budżecie 
tegorocznym nie ma zabezpieczonych środków na wymiany w tym roku. Z-ca zwrócił 
również uwagę, że z powodu rozregulowanej sytuacji na rynku paliw – w zeszłym roku, 
mimo że w budżecie były zaplanowane duże środki na wymianę kotłów, nie wszystkie 
zaplanowane dotacje zrealizowano, ponieważ mieszkańcy wstrzymywali się z wymianą 
starych pieców, bo nie byli w stanie podjąć decyzji czym ogrzewać dom – węglem, gazem 
pelletem, czy może odnawialnymi źródłami ciepła. Dodatkowo Gmina wchodzi w nowy 
program w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Subregionu Zachodniego, 
który będzie umożliwiał mieszkańcom wymianę wyeksploatowanego źródła ciepła na 
pompę ciepła plus fotowoltaikę. Nabór w ramach programu będzie w tym roku, a 
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realizacja zadań w przyszłym. W tym roku mieszkańcy mogą pozyskiwać dotacje do 
wymiany źródła ciepła oraz na termomodernizację z Programu Czyste Powietrze, który 
jest bardzo opłacalny pod względem finansowym. W urzędzie są dedykowani pracownicy, 
którzy pomagają mieszkańcom w ubieganiu się o te dotacje i rozliczeniu ich.  

 Na pytanie Radnego P. Kuczery o wentylację poddasza na basenie w Połomi, Pan Z-ca 
odpowiedział – została zabudowana 1 stacja wentylacji, która wentyluje część poddasza 
nad niecką basenową. Z montażem drugiej urząd się wstrzymywał, żeby obserwować, jak 
sprawdzi się to rozwiązanie. Na wentylowanej części się sprawdza. Na pozostałej, w 
przypadku mrozów na poddaszu pojawiają się skropliny, stąd decyzja, tak jak było to 
sugerowane, o dołożeniu kolejnej centrali wentylacyjnej. Została już wyceniona, będzie 
zamontowana w najbliższych tygodniach. Z-ca wyraził nadzieję, że to kompleksowo już 
rozwiąże problem. Pojawił się on po dociepleniu niecki basenowej, co miało na celu 
zatrzymanie strat ciepła, spowodowało jednak  zbyt niską temperaturę na poddaszu. 

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery – jakie paramenty mają te wentylatory, Z-ca 
odpowiedział, że nie spłynęły jeszcze dokumenty. Gdy będzie w posiadaniu dokumentacji, 
poinformuje o parametrach.  

Więcej głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 11. Zakończenie obrad   

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski zamknął 
obrady L sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
 
________________________________________ 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


